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Jegyzőkönyv 

Készült: a Csévharaszt Község Önkormányzat Dísztermében 2016. február 18-án megtartott 

képviselő-testületi ülésről, hangfelvételről. 

Jelen vannak: Mocsáry Balázs polgármester, Antal Erzsébet aljegyző, Kovács György 

alpolgármester, Fodor Imre képviselő, Pulisch József képviselő, Szép Hajnalka képviselő, 

Tóthné Rakusz Julianna, Kaszaláné Bán Anikó képviselő. 

Hitelesítő: Tóthné Rakusz Julianna képviselő, Pulisch József képviselő. 

Mocsáry Balázs polgármester üdvözli a megjelenteket és megállapítja a képviselő-testület 

határozat képességét, mivel a megválasztott 7 képviselőből jelen van 7 fő. 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal a kiküldött napirendi pontokat elfogadta. 

Napirend: 

1. A 2016. évi költségvetésről szóló rendelet tervezet megtárgyalása  

            Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

2. A 2015. évi költségvetésről szóló 3/2015.(II.20.) sz. ÖR módosítása 

 Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

3. Pályázaton való elindulás elhatározása      

 Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

4. A civilek támogatásáról szóló 4/2011. (III.25.) sz. ÖR módosítása   

 Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

5. Egyebek 

 

 

Fodor Imre ügyrendi bizottság elnöke elmondja, hogy a vagyonnyilatkozatát a polgármester, 

alpolgármester, képviselők és a külsős bizottsági tagok a törvényi határidőre január 31-ig 

leadták. 

1.napirendi pont tárgyalása:  
A 2016. évi költségvetésről szóló rendelet tervezet megtárgyalása 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 
Mocsáry Balázs polgármester elmondja, hogy a 2016. évi költségvetés jelentős 

pénzmaradvánnyal indul. Előző évi teljesítéshez igazodva lett tervezve a működési kiadás. A 

fejlesztésre is jelentős összeg maradt. Konszolidált bevétel 200 millió felett került tervezésre. 

A bevételeknél iparűzési adó előirányzatát jelentősen megemeltük az előző évi eredeti 

előirányzathoz képest. Változás, hogy a képviselő-testület döntése alapján emelkedett a 

magánszemélyek kommunális adója, évi 3.000 Ft-ról 5.000 Ft-ra. Ez alapján 2.800 e Ft-ra 

emeltük a várható bevétel nagyságát.  Az OEP támogatás lényegében nem változott. Az állami 

támogatás nem emelkedett.  Az ingyenes gyermekétkezésnél az állami támogatásban biztosított 
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összeg kisrészét fedezi annak az összegnek, amibe ténylegesen kerül. A működtetési 

kiadásoknál igyekeztek úgy tervezni, hogy a működtetést biztosítsák. Fejlesztéseknél szerepel 

a Petőfi utca aszfaltozása, játszótér építés, folytatódik a járda építése a Kossuth Lajos utcán 

valamint a Nyáregyházi út végén. Iskola épületének rendbehozatala, sportpálya rendbetétele. 

Céltartalékot és működési tartalékot is képeztek. Különböző rendezvényeket és a 

civilszervezeteket ebben az évben is jelentős összeggel támogatják. 

 

Pulisch József Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke: Arányában jól összeállított, 

kiegyensúlyozott a költségvetési tervezet. A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottságnak egy 

javaslata volt a Petőfi utcai játszótérrel kapcsolatban, hogy az ott lévő Balla szobor felújítására 

+ 100 e Ft+ áfa kerüljön betervezésre. a tartalék terhére. Ezzel a módosítással együtt javasolja 

a képviselő-testületnek elfogadásra a 2016. évi költségvetést. 

 

Tóthné Rakusz Julianna képviselő: A Közművelődési, Ifjúsági és Sport Bizottság az előző 

évben megtartott programjait ebben az évben is megkívánja rendezni. Ennek költségvonzata is 

van. A nemzetközi népzenei találkozóra 300 e Ft, a résztvevő vendéglátására. Majális, szüreti 

és falunapi zenekar 127 e Ft+ áfa, tehát a majálisra összesen 350 e Ft. Szeptemberre terveztek 

„köszönő” bált. Vacsorával összekötött zenés este keretében megköszönik a támogatásokat. 

Október 23-i ünnepségre szeretnének egy táblát készíttetni, ahol lehetne a koszorúzni. 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Olyan rendezvényre ne költsenek, ami 90%-ban kudarcra van 

ítélve pl. vállalkozók bálja. 

 

Tóthné Rakusz Julianna képviselő: Nem vállalkozók bálja lenne, hanem akik éveken keresztül 

támogatják az önkormányzat rendezvényeit, ők kerülnének meghívásra és megvendégelésre. 

 

Pulisch József képviselő: Majdnem 2 millió forint volt tervezve rendezvényekre, ami el is 

fogyott, most 3,6 millió van plusz 4 millió a civilszervezetek támogatására. Az adott 

költségvetési keretekhez igazodjon a rendezvények tervezése. 

 

Kovács György alpolgármester: Jó a sok rendezvény, de a fejlesztésekre is gondolni kell, azok 

is fontosak. Át kell gondolni, hogy mi az, amire nagyobb összeget szánnak. A Petőfi utca 400 

méteren lenne leaszfaltozva, hosszú egyenes szakaszról van szó ahol a megengedettnél 

gyorsabban mennek az autók. Nincs járda kiépítve az úttesten folyik a gyalogos és a kerékpáros 

közlekedés, tehát szükséges valamilyen sebességkorlátozó megoldás. Javasolja, hogy útszűkítő 

eszköz, forgalom lassító is legyen része a beruházásnak. A játszótér is elkészül ebben az évben, 

ami szintén indokolja ilyen eszközök betervezését. Az új gépkocsiknak gépkocsi tároló is fontos 

lenne és még sok apró fejlesztés be van tervezve. Ebben az évben nagyobb hangsúlyt kell 

fektetni a fejlesztésekre. 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Következő ülésre kéri az október 23-i megemlékezésre szolgáló 

tábla formájára, elhelyezésére vonatkozó javaslatokat. A közlekedés lassító műtárgyaknak 

utána kell nézni, véleményeket kell kérni. 

 

Kovács György alpolgármester: A gyerekek érdekeit, biztonságát nézve mérlegelni kell mi a 

fontos. Sebességkorlátozó tábla kihelyezése nem vezet eredményre, figyelmen kívül hagyják.  

Nem csak sebesség csökkentő bordákban lehet gondolkodni. 

 

Pulisch József képviselő: Lehetne útszűkítőt kialakítani, ami nem rongálja az autót. 
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Fodor Imre képviselő: Sok település előtt már forgalom lassítót építenek, járműforgalom elől 

elzárt területet készítenek. Kénytelenek csökkenteni a sebességet. 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Az ártól is függ a Petőfi utca aszfaltozásának hossza, lehet benne 

lassító is, a szöveges rész magában foglalja a padkát és a sebesség lassítót is, tehát erről most 

külön nem kell határozatot hozni. 

 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal megalkotta a következő rendeletét: 

 

 
Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének  

1/2016. ( II.19. ) számú rendelete 

az Önkormányzat 2016. évi költségvetéséről 

 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  

 

2. napirendi pont tárgyalása:  

A 2015. évi költségvetésről szóló 3/2015.(II.20.) sz. ÖR módosítása 

     Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

  

Mocsáry Balázs polgármester: Az éves gazdálkodás során az önkormányzatnak a központi 

költségvetés terhére pótelőirányzatot állapítottak meg. A pótelőirányzatok összegével az 

önkormányzatnak és intézményeinek a bevételi előirányzatok megemelésével egy időben a 

kiadási oldalt is korrigálnia szükséges. Mind a bevétel esetében minden kiadáshoz rendezni kell 

az előirányzatokat és minden kiadáshoz kötelezettségvállalásnak kell tartozni. Az látható az 

előterjesztésből, hogy 27 millió forint feletti tartalék képződött az előirányzat módosítása után.  

 

Pulisch József  biz.elnök: A Pénzügyi és Településfejlesztési bizottság megtárgyalta a 2015. 

évi költségvetésről szóló rendelet módosítását. Külön észrevételt, kiegészítést nem tett a 

bizottság, a módosítások indokoltak voltak. A képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal megalkotta a következő rendeletét: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

2/2016. (II.19.) önkormányzati rendelete  

a 2015. évi költségvetésről szóló 15/2015.(IX.25.) és a 19/2015.(XI.27.) önkormányzati 

rendelettel módosított 3/2015. (I1.20.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  

 
3. napirendi pont tárgyalása: Pályázaton való elindulás elhatározása 

     Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Mocsáry Balázs polgármester: A közművelődési és közgyűjteményi intézmények 

fejlesztéseinek támogatására állami forrás iránt pályázatokat nyújtunk be már régóta. A 

pályázatok kiírása szerint a felajánlott önrész arányában osztják szét a rendelkezésre álló 

keretet, így ösztönözve a fenntartókat a minél magasabb összegű fejlesztési ráfordításokra.  A 

pályázaton való részvételhez önkormányzati határozat szükséges arról, hogy az Önkormányzat 
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a pályázaton részt kíván venni. Az önrész és a támogatás felhasználása indokolt, mivel a 

szakmai anyagot javítani, pótolni, cserélni kell. A pályázat sikere esetén a betervezett összeg 

fele megmarad és másra lehet fordítani, ha nem nyer, akkor megmarad a pénz. 

Pulisch József képviselő: Örül ennek a pályázati lehetőségnek, bízik a sikerében. 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatát: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

6/2016.(II.18.) önkormányzati határozata 

Csévharaszt Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy 

dönt, hogy a 9/2014.(II.3.) EMMI rendelet alapján kiírt 2016. évi 

érdekeltségnövelő pályázaton a fenntartásában lévő Községi 

Könyvtár és Közösségi Ház fejlesztésének érdekében rész vesz, 

és az említett költségvetési szerv 2016. évi költségvetésének 

dologi előirányzatából 1540.-Ft-ot pályázati önrész céljára 

elkülönít. 

Határidő: azonnal 

Felelős: képviselő-testület 

  polgármester 

 

4. napirendi pont tárgyalása: A civilek támogatásáról szóló 4/2011. (III.25.) sz. ÖR módosítása 

      Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Fodor Imre ügyrendi bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság megtárgyalta és módosítás 

nélkül elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek a civilszervezetek támogatásáról szóló 

rendelete módosítását. 

 

Antal Erzsébet aljegyző: Az 5.§ tartalmazza az átmeneti rendelkezést, hogy 2016-ban megítélt 

támogatásoknál kell először alkalmazni. Ebben az évben a beadási határidő még március 31. 

 

Kovács György alpolgármester: Egyértelműen meg kell határozni a hatályát és a 

civilszervezetek nem értelmezhetik félre. A rendelet korrektebb elszámolást tesz lehetővé 

azáltal, hogy programot megelőző 10 és a programot követő 10 napon belüli keltezésű számla 

elfogadását is lehetővé teszi. 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal megalkotta a következő rendeletét: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

3/2016.(II.19.) önkormányzati rendelete  

a civil szervezetek támogatásának rendjéről szóló 

5/2013. (III.22.) és a 3/2012. (II.17.) önkormányzati rendelettel módosított 

4/2011. (III.25.) önkormányzati rendelet módosításáról 
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(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  

 

5. napirendi pont tárgyalása: Egyebek 

 

Polgármester szabadsága 

 

Mocsáry Balázs polgármester elmondja, hogy 2015-ben a teljes szabadság kivette. A 2016. évi 

szabadságolási ütemtervet írásban kiküldésre került. Hosszabb távú szabadságra júliusban és 

augusztusban kíván menni. 

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatát: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

7/2016.(II.18.) önkormányzati határozat 

Csévharaszt Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

megtárgyalta a polgármester 2016. évi szabadságolási 

ütemtervének jóváhagyásáról szóló előterjesztést és a 

közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 

225/C. §-ban foglalt hatáskörében eljárva, Mocsáry Balázs 

polgármester szabadságolási ütemtervét – a határozat 1. 

mellékletében foglaltak szerint – jóváhagyja. 

 

Határidő: folyamatos 

Felelős: képviselő-testület 

 

 

 

Szemétszállítás 

 

Kovács György alpolgármester: A szemétszállítással kapcsolatos problémákat szeretné 

tisztázni. Milyen változások vannak? 

 

Mocsáry Balázs polgármester: A szolgáltatónak kordában kell tartania a szemétmennyiségét.  

120 literes kukát vagy ennek a mennyiségnek megfelelő 2 zsákot lehet kirakni hetente. Akinek 

ennél több háztartási hulladéka keletkezik, akkor vagy visszatartja a következő hétre a 120 liter 

feletti mennyiséget, vagy az ingatlan tulajdonos vásárol szemetes zsákot a polgármesteri 

hivatalban. A CSÉV-KA Kft zsákjai darabszám-korlátozás nélkül elszállításra kerülnek.  A 

változás még, hogy központi beszedés lesz. A lakossági díj emeléséről még nem tud, de 

elképzelhető, hogy emelkedni fog. 

 

Szép Hajnalka képviselő: Lesz elektronikai vagy vegyi hulladék gyűjtés, ahol esetleg a 

megmaradt festéket, akkumulátor is ki lehet tenni. 
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Mocsáry Balázs polgármester: Két éve volt utoljára, de kicsi volt az érdeklődés iránta. Fel kell 

mérni az igényeket. Ebben az évben március 19-én lesz a köztisztasági nap és 21-én lesz 

lomtalanítás. 

 

Pulisch József képviselő: Az újságba bele kell tenni, mikor van pontosan a szelektív hulladék 

gyűjtés. Egy naptár formájába kellene megjelentetni. Nyáregyházi út belterületi szakasza 

életveszélyes. A polgármester jelezze a problémát az útkezelője felé a mielőbbi javítás 

érdekében.  

 

Mocsáry Balázs polgármester: A Magyar Közút vezetőjének már írt ez ügyben és a 

Nyáregyházi úti lakosok is írtak levelet, amit az utca lakói aláírtak.  

 

 

 Egyebek 

 

Damner Erzsébet könyvtár vezető: javasolja, hogy az újságba jelenjen meg, hogy a szüreti 

felvonulásra várja a bíró és bíróné jelentkezését. 

 

Váraljai Lászlóné óvoda vezető tájékoztatja a képviselőket, hogy jelenleg 18 fő nagycsoportos 

gyermek van, ebből 2 fő visszamard szakértői vélemény alapján, 1 fő Monorra fog járni 

iskolába, mivel monori lakos. 1 gyermek más településen kezdi az első osztályt. 2016-ban 14 

fő gyermek fog helyben első osztályt kezdeni. Jövőre 8 gyermek lesz, ebből 1 Pilisi, 1 fő sajátos 

nevelést igényel, 1 nem ide fog járni, mivel a testvérei sem ide járnak, a visszamaradt gyerekkel 

együtt 7 fő, ami megint csak kevés osztály indításhoz. 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Következő ülésre meghívást kap Antal András atya, mivel a 

környékbeli tanyasi gyerekeket fel akarja karolni. Kollégiumi jelleggel működne, de erről 

bővebben majd akkor tájékoztatást ad. Sajnos az óvodában is probléma az alacsony gyerek 

létszám, be kell vállalni az anyagi áldozatot, hogy ne maradjon le csoport. 

 

Fodor Imre képviselő: A lakóparkkal valamit kezdeni kellene, meg kell szólítani a fiatalokat.  

 

Mocsáry Balázs polgármester: A lakóparknál tisztázatlan jogi helyzet van, de a következő 

ülésre meg lesznek nézve a friss tulajdoni lapok. 

 

Pulisch József képviselő: A Csillagsaroknál van önkormányzati telek. Ingyen kellene adni 

azoknak, akik letelepednek a községben és a gyerekek ide járnak iskolába. 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a Csillagsarok teljes 

tulajdonjogának megszerzését elindítjuk, de, hogy a művelési kötelezettségnek eleget 

tegyünk, és ne legyen parlagfüves a résztulajdonunk sem, ezt a területet is használja a 

megállapított bérleti díj fejében az egyház december 31-ig a szociális foglalkoztatási 

programja keretében. 
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A képviselőknek több közérdekű kérdése, észrevétele nem volt, az ülés a továbbiakban zárt 

ülésként folytatódott. 

 

 

k.m.f. 

 

 

 

Mocsáry Balázs        dr.Kosztyi Emma 

polgármester           jegyző 

 

 

Hitelesítő:  

 

 

 

Pulisch József       Tóthné Rakusz Julianna 

képviselő               képviselő 

 

 


